
Geachte mevrouw van der Wal,


Vele zorgen komen bij mij naar boven over uw voornemen om de jacht op een aantal soorten te 
sluiten. Dit zal grote gevolgen hebben voor vele diersoorten in Nederland. 

Er zijn zo'n 27.000 jagers in nederland. Dit zijn opgeleide vrijwilligers die dag en nacht in het veld 
te vinden zijn. Dit doen ze uit liefde voor de natuur en voelen zich verantwoordelijk om het 
evenwicht in de natuur te bewaren zodat alle soorten kunnen floreren. Dit doen zij onder andere 
door het verbeteren of herstellen van landschapselementen, wild akkers te zaaien en de 
samenwerking met boeren op te zoeken. Door deze vele uren in het veld, weten zij maar al te 
goed wat er daar speelt. Op basis hiervan kan er verantwoord geoogst worden uit de natuur, maar 
alleen als de wildstand dit toelaat. Dat laatste gebeurt met grote zorgvuldigheid en vertrouwen, 
die met het voornemen om de jacht te gaan sluiten volledig weggenomen gaat worden.


In totaal besteden de jagers 1.188.000 uur aan biotoopverbetering waar ruim 120.000 m2 aan 
bos, akkerranden en singels aangelegd wordt. Dit doen zij om zorg te dragen voor een goede 
wildstand, waar vele andere diersoorten van meeprofiteren. Tevens word de wildstand 
gemonitord, waarbij wij 150.000 uur besteden aan inventarisatie en tellingen. Daarnaast besteden 
wij o.a. ook tijd aan het beschermen van niet bejaagbare soorten zoals de akker- en weidevogels. 
En om nog een voorbeeld te noemen staan wij naast onze fulltimebaan in de vroege ochtend op 
om reekalveren te zoeken voor maaiwerkzaamheden aan. Ook zijn wij de ogen en oren in het 
buitengebied. 


Jacht is niet de oorzaak van de achteruitgang van diersoorten, zoals u zelf al aangeeft. De 
belangrijkste zijn habitatverlies, afgenomen kwaliteit van het leefgebied en het effect van 
predatoren. Iets waar jagers al jaren mee bezig zijn om te verbeteren, op vrijwillige basis. 


Uw keuze om zoveel inventarisaties, administratie en gegevens uit de praktijk naast u neer te 
leggen, terwijl wbe’s een wettelijke status hebben is ongekend. 150.000 uur inventarisatie op 
jaarbasis, worden op basis van een vogeltelling waar bij toeval hazen en konijnen meegenomen 
worden opzij gezet. Als dit vertrouwen wegneemt zal dit de vrijwilligers tot nadenken zetten om 
een keuze te maken of zij zich op deze manier nog willen inzetten voor iets waar ze 0,0 
waardering voor krijgen. Als deze mensen besluiten te stoppen zal dit grote negatieve gevolgen 
hebben voor verschillende soorten in Nederland, er gaan immers met hun zoveel uren werk in het 
veld verloren. De gevolgen die het kan hebben zijn groot, groter dan u waarschijnlijk denkt. 
Vertrouwen is de basis, die verbinding is belangrijk om zowel vrijwilligers als professionals te 
behouden. Het vertrouwen om zorgvuldig om te gaan met de velden en beslissingen maken op 
basis van kennis en kunde zijn van belang. 


Wij kunnen helpen, wij zijn met ruim 27.000 vrijwillige jagers namelijk niet het probleem maar een 
onderdeel van de oplossing om diersoorten te behouden. Ga met ons in gesprek en geef het 
vertrouwen, zo behoud je de inzet van de vrijwilligers. 


Met vriendelijke doch zorgwekkende groet


